
Protokół Nr XXXII/2021 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 29 listopada 2021r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 12,00 – 13,40 

 

Ad  1. 

Dnia 29 listopada 2021r. odbyło się  XXXII-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz  

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- sołtysi gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 12 radnych, co 

stanowiło  80 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecni radni: Cieślik Halina, Januchta Jacek, Piwowar Bernarda – usprawiedliwieni. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Dariusza Mendaka, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wniosków nie zgłoszono, porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia "Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Łączna   

na lata 2021-2027" 
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b) w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXXI/182/2021 z dnia  

27 października 2021 roku dotyczącej zmiany uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa, 

wyznaczenia  inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso podatków:  

od nieruchomości, rolnego i leśnego 

c) ustalenia odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach 

publicznych na terenie Gminy Łączna 

d) dotycząca zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres  

3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

f) zmiany Nr 6 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego obrębu Nr 10 Występa 

– Gminy Łączna 

g) ustalenia wysokości dopłat  do cen  taryfowych dostarczonej wody i odprowadzanych 

ścieków do kanalizacji  na terenie Gminy Łączna w okresie od 01 października 2021r.  

do 21 września 2024r. 

h) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Łączna 

i) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

j) zmian budżetu Gminy Łączna na 2021 rok 

10. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 27 października 2021r. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad.  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 27 października 2021r. do dnia 29 listopada 2021r. przedstawił   

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

- 3 listopada  - w spotkaniu z architektem p. Wojciechem Głowackim z firmy G2 Architekci 

Kielce w sprawie koncepcji zagospodarowania terenu wokół Urzędu i Zalewu Jaśle, 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Kwestia dotyczy przygotowania koncepcji zagospodarowania obu tych przestrzeni, zgodnie  

z planem zagospodarowania przestrzennego. Wpłynęła do nas oferta z firmy G2, firma m.in. 

jest autorem opracowań architektonicznych kilku ważnych dla województwa św. obiektów  

i chcieliśmy zlecić firmie przygotowanie zagospodarowania terenu dla tych obiektów. 

W dalszym ciągu realizowany jest program Polski Ład, w którym chcielibyśmy oba te 

projekty w najbliższym czasie składać. Myślę, że w najbliższym czasie jednym z tematów 

komisji połączonych Rady Gminy byłaby dyskusja i zapoznanie się z propozycjami firmy G2. 

c.d. sprawozdania: 

- 8 listopada – w spotkaniu z Ministrem Cyfryzacji w Podzamczu Chęcińskim dot. programu 

CYFROWA GMINA. Gmina Łączna otrzymała czek z kwotą dofinansowania 147,630 zł. 

Wysokość wsparcia zależy od wielkości (liczby mieszkańców) i zamożności gminy. 

Głównym celem programu jest wsparcie rozwoju cyfrowego instytucji samorządowych oraz 

zwiększenie cyberbezpieczeństwa. 

- 10 listopada -  w zdalnym posiedzeniu ZMiGRŚ w sprawie założeń nowego Programu 

Regionalnego na lata 2021-2027 oraz Funduszy Europejskich dla województwa św., 
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- 22 listopada – w spotkaniu z Wiceministrem Spraw Zagranicznych p. Piotrem Wawrzykiem 

w sprawie programu przekazania promesy 540 tys. zł na kompleksową termomodernizację 

budynku ZGK, spotkanie dotyczyło szeregu spraw dot. tych wszystkich projektów, które 

chcemy, czy będą składane przez gminę do Programu Polski Ład. 

- 23 listopada – w posiedzeniu Wójtów, Burmistrzów ZGGŚ którzy należą do LGD wokół 

Łysej Góry zorganizowanym w Michniowie, dotyczącym podziału środków przeznaczonych 

na promocję. Mowa jest o środkach które w ramach LGD będą przeznaczone m.in. na 

promocję w każdej gminie. Środki przyznane dla każdej z gmin to ok. 220 tys. zł. 

- 25 listopada – w posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy Łączna. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2021 rok, 

- w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji w Urzędzie Gminy Łączna, 

- w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa w sołectwie Zalezianka. 

  

Pismem z dnia 15 listopada br. Minister Finansów poinformował, że Gminie Łączna 

przyznana została kwota 1 038 796 zł na uzupełnienie subwencji ogólnej, z przeznaczeniem 

na wsparcie finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji. Środki trafią na rachunek bankowy 

Gminy jeszcze w tym roku i powinny być przeznaczone na inwestycje realizowane w latach 

2021-2024. To nie są środki z Polskiego Ładu. 

 

Ponadto, w dniu 17 listopada br. Gmina złożyła wniosek o odbiór nagrody w konkursie 

„Rosnąca Odporność”. Z uwagi na fakt, że gmina Łączna w całym powiecie skarżyskim 

osiągnęła najwyższy wzrost poziomu zaszczepienia swoich mieszkańców pomiędzy 1 sierpnia 

a 31 października 2021r. zgodnie z regulaminem konkursu zdobyła nagrodę 1 000 000 zł,  

z przeznaczeniem na przeciwdziałanie covid-19. Są to wszelkie czynności związane ze 

zwalczaniem zakażenia oraz zwalczaniem skutków społeczno – gospodarczych covid -19. 

Środki powinny trafić na konto gminy w ciągu dwóch miesięcy. 

 

W dniu 22 listopada br. opublikowano w prasie kolejne ogłoszenie w sprawie ponownego 

ogłoszenia przetargu na sprzedaż działki położonej w Jęgrznej. 

Przypomnę, że do pierwszego przetargu nie została zgłoszona żadna oferta nawet osoby która 

wnioskowała o sprzedaż tej nieruchomości. 

Po otrzymaniu przez Urząd Miasta i Gminy w Suchedniowie prawomocnej decyzji 

Wojewody w sprawie nabycia działek przeznaczonych pod drogi w obrębie Podłazie, został 

wszczęty kolejny proces w komunalizacji tych gruntów poprzez podjęcie uchwał  

o przekazaniu i przejęciu tych gruntów miedzy gminami. 

 

W dniu 25 listopada br. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej w postępowaniu pn.: 

„Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych w Gminie Łączna oraz odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów z 

punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych PSZOK wraz z jego doposażeniem”. 

Jako ofertę najkorzystniejszą uznano ofertę nr 1 MS-EKO Sp. z o.o. Warszawa. 

Wybrana oferta spełnia wszystkie wymagania Zamawiającego określone w treści SWZ, nie 

podlega odrzuceniu, uzyskała najwyższą liczbę punktów (100,00 pkt) w ramach 

zastosowanych kryteriów oceny ofert. Również w tym dniu ogłoszono przetarg 

nieograniczony na: „Przebudowę przejść dla pieszych zlokalizowanych przy drodze gminnej 

w miejscowościach Gózd i Łączna”. Termin otwarcia ofert: 3 grudnia br. 
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Z ostatnich wniosków: 

- podpisano umowę z firmą APM SERVICE Sp.  z o.o. z Kielc na wykonanie dokumentacji 

projektowej PSZOK  w Łącznej - termin ukończenia prac projektowych: 31.05.2022r., 

Rozmawiałem z szefem tej firmy, przekazałem informację że zależy nam aby ten PSZOK był 

miejscem, które będzie nie tylko dobrze zorganizowane ale przede wszystkim bardzo 

nowoczesne i odpowiednio wyposażone. Tak żebyśmy byli w czołówce gmin woj. św. jeśli 

chodzi o tego typu obiekty. 

 

W minionym czasie wykarczowano z krzaków pobocze drogi powiatowej w kierunku Wiącki, 

poprawiając znacząco widoczność w obrębie skrzyżowania z Zaskalem. 

W czasie kolejnego objazdu dróg gminnych wskazano naczelnikowi wydz. komunikacji 

starostwa powiatowego brak tablicy informacyjnej na początku miejscowości Kamionki. 

 

W dniu 15 listopada br. wystosowano wniosek o wycinkę chorych drzew znajdujących się  

w pasie drogowym drogi powiatowej przy Urzędzie oraz przy kwiaciarni. 

Złożono wniosek do ZDP o montaż bariery energochłonnej przy skrzyżowaniu drogi 

powiatowej z drogą w miejscowości Wiącka. Mówimy tu o ostrym zakręcie w kierunku do 

Zaskala. 

 

Tut. Urząd przyjmuje od mieszkańców deklaracje do Centralnej Ewidencji Emisyjności 

Budynków dot. źródeł ciepła i sposobów spalania paliw w budynkach mieszkalnych. 

Istnieje również możliwość dokonania zgłoszenia poprzez stronę internetową Głównego 

Nadzoru Budowlanego z zastosowaniem profilu zaufanego. Jednocześnie zachęcam 

mieszkańców do wymiany i modernizacji źródeł ciepła na kotły ekologiczne bowiem Gmina 

uruchomiła punkt obsługi programu „Czyste Powietrze” i służy pomocą w przygotowaniu 

wniosku. Więcej informacji na stronie internetowej Gminy. 

 

Ponadto na bieżąco: 

- wystawiane są wezwania do złożenia deklaracji w sprawie wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

- odbywa się weryfikacja zezwoleń na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych, 

- odbywa się kontrola w zakresie prowadzenia Rejestru Działalności Regulowanej oraz 

wydawania zezwoleń na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych. 

 

Ad.  6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński –

poinformował, Komisja Finansowo-Gospodarcza obradowała 24.11.2021r. 

Tematyka którą zajmowała się komisja:  

1. Omówienie pisma z prośbą o wykup działek przeznaczonych na poszerzenie dróg  

w obrębie Czerwona Górka. W tym temacie został wypracowany wniosek aby zaprosić 

wnioskodawców pisma na kolejną Komisję Finansowo-Gospodarczą. 

2. Wysokość stawek podatku od nieruchomości. 

3. Opiniowanie realizacji budżetu gminy za I półrocze 2021r.  

4. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – poinformowała, pomiędzy 

sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,  

w omawianym okresie nie odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny Edmund Wykrota – poinformował, 

między sesjami nie odbyła się żadna komisja. 

 

Ad.  7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, do Rady Gminy wpłynęły 

następujące pisma między sesjami:  
1/ 29.10.2021r. Wojewoda Świętokrzyski zawiadamia o wszczęciu postępowania 

nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXX/178/2021 Rady Gminy 

Łączna z dnia 30 września 2021r. w sprawie uchwalenia zmiany Nr 5 w mpzp. 

Została wystosowana odpowiedź z wyjaśnieniami jednak dnia 16.11.2021r. Wojewoda 

Świętokrzyski rozstrzygnięciem nadzorczym stwierdził nieważność uchwały w całości. 

Omawialiśmy ten temat na komisjach połączonych. 

2/ 04.11.2021r. pismo w sprawie wykupienia działek przeznaczonych pod poszerzenie dróg  

w obrębie Czerwona Górka. Pismo zostało omówione na Komisji Finansowo-Gospodarczej, 

wnioskodawcy zostaną zaproszeni i będziemy temat dalej kontynuować. 

3/ 09.11.2021r. Wojewoda Świętokrzyski – rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzenie 

nieważności uchwały Rady Gminy Łączna Nr XXX/177/2021 z dnia 30 września 2021r.  

w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych 

poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy – w części dotyczącej  

§ 4 uchwały, w zakresie sformułowania: „i wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej 

ogłoszenia”. Projekt poprawionej uchwały mamy dziś w porządku obrad sesji. 

4/ 09.11.2021r. Wojewoda Świętokrzyski zawiadamia o wszczęciu postępowania 

nadzorczego w sprawie uchwały Nr XXX/179/2021 z dnia 30 września 2021r. w sprawie 

ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków 

na terenie Gminy Łączna od dnia 01.10.2021r. do dnia 30.09.2022r. 

Rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzenie nieważności w/w uchwały w całości. To pismo też 

omawialiśmy na komisjach połączonych. 

5/ 10.11.2021r. Wojewoda Świętokrzyski – zawiadomienie o wszczęciu postępowania 

nadzorczego w sprawie uchwały Rady Gminy Łączna Nr XXVIII/160/2021 z dnia 31 maja 

2021r. w sprawie ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Łączna od dnia 05.09.2021r. do dnia 04.09.2022r. 

Projekt uchwały w porządku obrad sesji. 

Prośba do Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej aby w przyszłości przygotowując 

uchwały zachować poprawność żebyśmy nie musieli być kolejny raz w takiej sytuacji. 

6/ 18.11.2021r. WKU Kielce, pismo dot. promocji służby wojskowej, prośba o umożliwienie 

uczestnictwa przedstawiciela WKU w obradach sesji Rady w celu zaprezentowania 

ochotniczych form służby wojskowej. Przedstawiciele zostaną zaproszeni na kolejną sesję. 

Radny Wykrota – zabrał głos, w sprawozdaniu Wójta ujęte zostało rozstrzygnięcie wywozu 

śmieci, czyli my jako gmina nie będziemy podnosić ceny tylko zostają one na takim poziomie 

co obecnie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tak, na dzień dzisiejszy stawki 

zapewniają regulację tych należności. 

Radny Wykrota – zapytał, czy w tym przetargu zostały ujęte uwagi m.in. niezabierane 

uszkodzone opony, opony od roweru, od taczki. Czy to się zmieni. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, nie. Działamy w oparciu o przepisy  

i ustawę. Nie możemy stosować innych rozwiązań niż te które zostały tam zawarte.  

Mówimy o oponach, które są od np. ciągników, samochodów ciężarowych, to nie są odpady 

komunalne. Jeśli chodzi o opony od samochodów osobowych to musimy pamiętać, że jeśli 

ktoś odda tych opon 4-5 to firma zabierze ale jak ktoś chce oddać tych opon kilkanaście to 

ewidentnie widać że to nie są osoby fizyczne które zmieniały opony na nowe. Wszystkie 

przypadki, które były przedmiotem dyskusji na posiedzeniach komisji i sugestie 

przekazywane od mieszkańców zw. z nieodbieraniem opon od samochodów ciężarowych jest 

to zapisane w ustawie i nie możemy robić od tego żadnych odstępstw. 

Radny Wykrota – poinformował, w gminie Bodzentyn ustawa obowiązuje tak jak u nas i nie 

widziałem żeby nie odbierali. Natomiast opony od traktora, których u nas się nie zabiera 

znajdują się w rowie, w lesie. A potem robimy akcje sprzątanie świata. Proszę określić 

dokładnie dla mieszkańców co wolno im wynosić na ulicę, a co nie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, te kwestie były również wyjaśniane na 

naszej stronie internetowej, które i w jaki sposób, śmieci mogą być wystawiane. W różnych 

miejscach gminy znajdują się nie tylko opony ale różne rzeczy i my to sprzątamy. Wszystkich 

nas i mieszkańców obciążamy dodatkowymi kosztami, które zostają przeznaczone na 

sprzątanie świata. Należało by na najbliższej Komisji Finansowo-Gospodarczej poruszyć 

jeszcze raz ten temat. Jestem otwarty na to żeby przygotować kolejne informacje, może jakieś 

ulotki, które by trafiały do każdego z mieszkańców aby przynajmniej ograniczyć ilość śmieci 

które znajdują się w miejscach do tego nieupoważnionych. Podejmujemy kroki aby zwiększać 

monitoring, powiększać liczbę kamer ponieważ chcemy ustalić sprawców i ludzi którzy to 

wywożą. Udało nam się przeprowadzić przetarg, w wyniku którego stawki za śmieci nam nie 

rosną natomiast część tych pieniędzy zostaje przekazywana na sprzątanie świata. 

Radny Litwiński – zwrócił się do Wójta Gminy, dostaliśmy 1 mln zł wyrównania subwencji 

ogólnej z przeznaczeniem na kanalizację, czy te środki mogą być wykorzystane na 

dofinasowanie oczyszczalni ścieków. Rzeczywiście sytuacja ze zużytymi oponami miała 

miejsce też na Podłaziu, w jednym domu zostały wymienione opony w trzech samochodach 

czyli wystawili 12 sztuk i nie zabrali w ogóle żadnej. Dopiero po mojej interwencji podzielili 

je i zabrali. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział radnemu Litwińskiemu, chcemy 

dowiedzieć się w biurze Wojewody czy środki subwencji będziemy mogli wykorzystać na 

udział własny w inwestycji modernizacji oczyszczalni ścieków. Mam nadzieję, że to będzie 

możliwe. Zadań budowy kanalizacji sanitarnej w Podzagnańszczu oraz Występie, Zaleziance 

niestety za 1 mln zł nie da się zrealizować. Podejmujemy działania żeby uzyskać informację  

i odpowiedzieć na pytanie. 

Radny Wisowaty – zabrał głos w temacie śmieci i opon. Ustawa zabrania ale może jakaś 

propozycja Wójta co z tymi oponami zrobić. Mimo że rolnictwo u nas coraz mniej działa ale 

ciągniki się trafiają, ludzie wymieniają opony, trzeba pomóc ludziom. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, poproszę Kierownika Działu 

Technicznego aby przygotował informację na najbliższą komisję co jest możliwe do 

zrobienia, jakie firmy w naszym otoczeniu zajmują się utylizacją tego typu odpadów. 

Możemy to w formie ulotki dostarczyć każdemu z mieszkańców. 

Radny Wisowaty – zwrócił uwagę, wystarczy podać na sesji i na stronie internetowej. Zwrócił 

się do Sekretarza Gminy, sala gimnastyczna w szkole w Łącznej jest wynajmowana chodzi  

o to że teraz szybko robi się ciemno, kilka lamp na Sali nie świeci i to przeszkadza. Czy jest 

możliwość żeby założyć te lampy, ewentualnie zmienić na ledy żeby było oszczędniej.  
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Parę ledów jest założone, jakby udało się to w całości założyć a jak nie to uzupełnić te które 

nie świecą. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, półtora roku temu albo dwa lampy były 

uzupełniane, to oświetlenie jest już ledowe natomiast spaliły się kolejne te starsze. Będę 

rozmawiał z Dyrektorem i wymienimy, jak się uda to z resztek środków w tym roku. 

Radna Żaczek – zadała pytanie o komunalizację drogi na Jaśle, jak to wygląda. Jakiś czas 

temu zostały przekazane informacje że przygotowywany jest plan na lampy do węzła 

Zalezianka. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, jeśli chodzi  

o komunalizację dostaliśmy informację ze Starostwa Powiatowego, tam w tej chwili toczy się 

postępowanie o wydłużenie terminu. Co do oświetlenia tamtego odcinka mamy sporządzony 

projekt, czekamy na pieniądze żeby realizować. 

Radny Mendak – zabrał głos, w tamtym roku było mówione że jest dość dużo ton odpadów, 

teraz mamy wagę, czy w tym roku po ważeniu ilość ton spadła. Jak nowa firma będzie teraz 

wywozić, czy nagle ten tonaż nie wzrośnie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, nie dysponuję w tej chwili taką 

informacją żeby podać konkretny tonaż. Każdorazowo w momencie odbioru śmieci od 

mieszkańców samochody były ważone zarówno puste jak i obciążone odpadami. Wszystkie 

odpady będą ważone i będzie przy tym pracownik Urzędu Gminy. 

Radna Krawczyńska – zgłosiła kilka uwag: 

1/ Stowarzyszenie Łączna nas łączy, chciałabym znać obecny statut Stowarzyszenia, stan 

osobowy, kto jest w zarządzie, jakie Stowarzyszenie poczyniło starania w tym roku odnośnie 

pozyskiwania środków, jeżeli środki były pozyskane to na jakie cele, w jakiej kwocie, oraz 

czy jest szansa na pozyskanie środków na wiatę w Goździe. Proszę o odpowiedź na piśmie. 

2/ budowa placu zabaw tj. ogródka jordanowskiego w miejscowości Gózd, składaliśmy 

wnioski do budżetu na 2020r., 2021r. i również na 2022r. rozumiem że są to olbrzymie środki 

ale czy jest jakakolwiek szansa żeby w przyszłym roku ten plac zabaw powstał. Jeśli nie 

pozyskało by się środków to chociaż uwzględnić w projektach budżetowych jakąś kwotę  

i zacząć coś robić przy tym placu. Plac jest brzydki i niebezpieczny dla dzieci, korzystają  

z niego dzieci z przedszkola, klasy 0-3, jest piękna szkoła, boisko a plac zabaw jest jak  

20 lat wstecz. 

3/ naprawa jezdni za przystankiem autobusowym w Goździe jak się jedzie na Skarżysko, 

blisko mojej posesji ale nie nad, tylko dalej w kierunku szkoły, tam gdzie są znaki zwężające 

jezdnię jest olbrzymia dziura, jest to niebezpieczne dla samochodów. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, trzecią uwagę radnej Kierownik 

zanotował, jeśli pogoda pozwoli to spróbujemy zadziałać. Pierwsze pytanie dot. odpowiedzi 

na piśmie, tego typu prośba powinna być skierowana do Stowarzyszenia. Dzisiaj ma się 

odbyć Komisja Społeczna i z tego co wiem to jest zaproszona Pani Prezes tego 

Stowarzyszenia, najlepiej wprost zapytać. Rozumiem, że chodzi o sytuację podpisanej już 

umowy z LGD w sprawie realizacji projektu dot. budowy wiaty m.in. w Goździe. 

Radna Krawczyńska – odpowiedziała, nie tylko. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, proszę o skierowanie tego pytania 

wprost do Pani Prezes. Z tego co wiem to ten wniosek, jego realizacja została przesunięta na 

rok przyszły i jest duża szansa że uda się to zrealizować. Pieniądze przyznane dla 

Stowarzyszenia nie przepadną. To o co pyta Radna Krawczyńska w kwestii dot. 

Stowarzyszenia i jego funkcjonowania to jest informacja, którą ja znam ale jeśli mowa o tym 

żeby przekazać ją na piśmie nie mam upoważnienia. Nie znaczy to, że ta informacja jest 

poufna. Mogę już dziś przekazać, że były problemy natury personalnej, osoba która była 



8 
 

księgową Stowarzyszenia zasiadała w szeregach wysokiej rady, ta osoba zrezygnowała z tej 

funkcji, chodziło o zmianę KRS, a to jest po stronie sądu. 

Radna Krawczyńska – poinformowała, prosiłam o odpowiedź na piśmie ponieważ interesują 

mnie nazwiska, kwoty, a obowiązuje nas RODO. Nie znam składu Stowarzyszenia i nawet 

nie wiem z kim rozmawiać w tym temacie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, wybudowanie ogródka jordanowskiego 

na poziomie mniej więcej takim samym jak jest naprzeciwko biblioteki w Kamionkach to 

kwoty 100 i więcej tys. zł. Na chwilę obecną mamy do czynienia z sytuacją, w której okres 

programowania unijnego czyli wszystkich środków adresowanych do samorządów poprzez 

RPO jest już zakończony. Żeby otrzymać dodatkowe środki musimy poczekać. Jeśli 

pojawiłyby się takie środki z rezerwy to są one najczęściej rozpisywane na kolejny konkurs. 

W przypadku LGD wokół Łysej Góry są środki w wysokości 220 tys. zł na gminę. Na co 

przeznaczymy te środki, są określone przesłanki którymi musimy się kierować.  

Te środki mogą być wydatkowane dopiero od lipca przyszłego roku. Dobrze byłoby wspólnie 

na połączonych komisjach na początku przyszłego roku to omówić.  

Kwestia dot. powstania ogródka jordanowskiego, każde z urządzeń można by kupić bez 

certyfikatu, wtedy zamiast 100 tys. zł może to kosztować 30-50 tys. zł. Ale nikt z nas nie 

podejmie takiej decyzji, gdyby się cokolwiek dziecku stało to odpowiedzialność ponosimy  

z racji tej że dane urządzenie nie ma odpowiedniego certyfikatu. Za sam fakt posiadania 

certyfikatu trzeba zapłacić. Dodatkowo dotyczy to obiektu, który ma powstać przy szkole, nie 

ma mowy żeby był budowany z urządzeń bez certyfikatu. Jeśli mielibyśmy decydować się na 

budowę z własnych środków to wydatek powinien być umieszczony w budżecie gminy na 

2022r. Powinniśmy uzbroić się w cierpliwość, zawsze pojawiają się środki np. rządowe z 

których można uzyskać kwoty które pozwolą sfinansować takie czy inne przedsięwzięcie. 

Będziemy obserwować informacje, które docierają z każdej strony, nasi pracownicy pracują 

nad tym.  Aktualnie został rozpisany konkurs przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska, przedstawimy państwu jak on wygląda, co można z tego konkursu pozyskać i 

zrealizować. 

Radny Ledwójcik – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego, rozmawialiśmy 

ostatnio o niebezpiecznym drzewie i jego wycięciu, powiedział Pan że będzie to realizowane 

ale w jakim terminie. Proszę o interwencję o ubytek w drodze na łączeniu mostu i jezdni 

Czerwona Górka i Jęgrzna. To nie jest zwykły ubytek tylko wypłukany teren pod asfaltem. 

Nie wiem jak dużo jest wypłukane ale zaczyna się to kruszyć. Dzwoniłem do Starostwa żadne 

działania jeszcze nie zostały podjęte. Asfalt jest w powietrzu. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, jeśli chodzi  

o drzewo wystąpiliśmy z wnioskiem do Starostwa o wydanie decyzji na usunięcie, jak 

uzyskamy decyzję to będziemy podejmować działania w celu usunięcia tego drzewa. 

Sołtys Gębska – zabrała głos i podziękowała w imieniu mieszkańców za oświetlenie odcinka 

koło Kościoła jak również za wywiezienie żwiru. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 
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Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad. 9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Łączna  na lata 2021-2027". 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/184/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXXI/182/2021  

z dnia 27 października 2021 roku dotyczącej zmiany uchwały w sprawie poboru w drodze 

inkasa, wyznaczenia  inkasentów, oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 

podatków: od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/185/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia odstępstw od zakazu spożywania napojów 

alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Łączna. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, proszę wszystkich którzy nie byli na komisjach 

połączonych o poprawę podstawy prawnej ustawy o samorządzie gminnym na zapis:  

„tekst jednolity: Dz. U. z 2021r. poz. 1372 ze zmianami.” 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z wprowadzoną zmianą poprzez 

głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, 

wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/186/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, przeciw – 0, wstrzymał się – 1/12 obecnych 

radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 d) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku  

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku  

o dodatek mieszkaniowy. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/187/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 e) 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/188/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Nr 6 Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego obrębu Nr 10 Występa – Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/189/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłat do cen taryfowych dostarczonej 

wody i odprowadzanych ścieków do kanalizacji na terenie Gminy Łączna w okresie  

od 01 października 2021r. do 21 września 2024r. 

Radny Wykrota – zabrał głos, na komisji zgłaszałem wniosek aby termin obowiązywania 

dopłat zmienić na datę: „do 21 września 2022r.”. Czyli na okres jednego roku. Jeżeli przejdzie 

ten wniosek to należałoby w uzasadnieniu poprawić zapis. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, w § 4 i uzasadnieniu też należało by poprawić. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku radnego Wykroty o zmianę  

w tytule uchwały daty tj. zamiast „do 21 września 2024r.” ma być zapis „do 21 września 

2022r.” 

Za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 2/12 obecnych radnych 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik – zabrał głos, wobec tego musimy 

zmienić w tytule uchwały datę: „do 21 września 2024r.” na datę: „do 21 września 2022r.”, 

następnie w § 4 należy wprowadzić również taki sam zapis tj.: „do dnia 21 września 2022r.” 

zamiast: „do dnia 21 września 2024r.”. Oraz w ostatnim zdaniu uzasadnienia do uchwały 

zapis „na okres 3 lat” zastąpić właściwym tj. „na okres 1 roku tj. do dnia 21.09.2022r.” 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały w nowym brzmieniu  

z wprowadzonymi zmianami poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady  

wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  

czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/190/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta większością głosów (za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 2/12 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Łączna. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, sołtysi mieli przekazany projekt I uchwały, dzisiaj 

przed sesją otrzymali projekt II i będziemy głosować nad projektem II tej uchwały. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/191/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 i) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/192/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, przeciw – 1, wstrzymało się – 0/12 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 j) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2021 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXII/193/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 27 października 2021r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 27 października 2021r. 

Protokół został przyjęty większością głosów. 

(za – 11, przeciw – 0, wstrzymał się – 1/12 obecnych radnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – podziękował za głosowanie, niezręcznie jest mówić 

kiedy sprawa dotyczy poborów. Zrobię wszystko, aby to co Państwo zgłaszacie poprzez 

mieszkańców, w mądry i zgodny z prawem sposób realizować. 

 

Ad.  11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XXXII–e posiedzenie Rady Gminy Łączna  

w kadencji 2018-2023. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                                     Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela 


